
Na fermentačku přijeli zájemci z celého Trutnovska a Náchodska 
 
O důležitosti třídění biodpadu a významu bioplynu jako alternativního zdroje energie nelze 
pochybovat. Ovšem jak je těžké sladit potřeby společnosti s technickými nedostatky úpické 
bioplynky, se přesvědčilo přes 200 zájemců z celého Královéhradeckého kraje.  

Den otevřených dveří v Úpici nabídl například prezentaci vzdělávacích programů 
Střediska ekologické výchovy a etiky SEVER. O tom, že Úpice patří s 63 % vytříděného 
domovního odpadu mezi elitu v České republice, hovořila expozice Technických služeb města 
Úpice. Jak se daří nahrazovat plasty vyrobené z ropy za bioplasty, které mají původ 
v kukuřici, bramborách, řepě a jiných rostlinách, poutavě vyprávěl František Kessner 
z hradecké společnosti Bioplaneta. 

Hlavním bodem obou dnů byla exkurze do provozu stanice. Karel Srna shrnul 
dosavadní vývoj. Nezakrýval starosti a problémy s přijímacím objektem a zmínil některé další 
komplikace se zápachem atd.  

Součástí půl roku trvajícího projektu bylo vydání letáku o fermenatčce a třídění 
odpadu, který dostala každá domácnost v regionu Jestřebích hor. Proběhly také odborné 
komentáře regionálních televizí na www.televize-js.cz a www.nasetelevize.cz. Byly 
uspořádány Dny otevřených dveří. Vznikly webové stránky www.bpsupice.cz. Uskutečnily se 
besedy s občany.  

Existují mnohé dohady, zda se měla stavět, k čemu nám je, že nefunguje atd. Je to 
zbytečné! Prostě ji tu máme a je nutné ji plně využít. Snad se nám během propagační akce 
podařilo vysvětlit, že komplikace, které se objevily, nesmí znevážit myšlenku třídění 
bioodpadu.  
 
Dr. Jan Balcar 
koordinátor projetu "Osvěta k problematice třídění odpadů se zaměřením na bioodpady a 
jejich energetické využití", který byl podpořen z fondu Zelené energie. 


